
Har vi kraft nok
Oddbjørn Samuelsen

Elverkssjef og daglig leder.
Repvåg Kraftlag SA og NettiNord AS 



Noen milepæler Repvåg Kraftlags 
historie.

02.mai 1948 ser Repvåg Kraftlag dagens lys.

1949. 22 kV linjen Storbukt – Honningsvåg – Nordvågen.

1950. Tirpitz aggregatet kjøpes fra Høvding skipsopphugging i 

Sandnessjøen.

1953 starter Repvåg Kraftverk.

1954 – 56 ble Porsangerlinjen utbygd.

1956 ble Havøysund tilkoblet nettet.

1973 ble 66 kV linjen Smørfjord – Storbukt ferdig, linje vest.

1976 ble 66 kV linjen Smørfjord – Havøysund ferdig.

1999 ble 66 kV linjen Smørfjord – Storbukt ferdig, linje øst.

2009 ble InfraNord (vårt fiberselskap) etablert. 

2010 Repvåg Kraftlag ble omdannet til samvirkeforetak (SA) 29.april 2010. 

2020 Repvåg Kraftlag omdannes til et konsern tilpasser seg endringene i 

Energiloven.

2021 monopoldelen av Repvåg Kraftlag SA har fått navnet NettiNord AS.

2021 Luostejok Fiber og Fiber Nett innfusjoneres inn i InfraNord.



Forsyningsområde



Organisering RKSA

3

Administrasjon
7 ansatte

32 ansatte



Har vi nok kraft?





Har vi kraft nok? Har vi nok nett?





Sentralnettet i Nord.



Hva sier Statnett om kraftsituasjonen 
i nord?
-Analysene vi har gjort i områdeplanarbeidet for Nord viser at all ledig 
tilgjengelig kapasitet i nettet enten er tatt i bruk eller reservert. Dette gjelder 
både med den nettkapasiteten vi har i dag og med de nye anleggene vi 
planlegger i drift i løpet av de nærmeste 5-6 årene, forteller konserndirektør 
Gunnar Løvås i Statnett.
Vi skal legge til rette for at vanlig forbruk kan knyttes til, og vi skal også 
håndtere elektrifisering av transportsektoren. Det gjør vi gjennom å drifte 
strømnettet med lavere sikkerhetsmarginer.
-På grunn av lange ledetider for nytt nett, spesielt nye ledninger i 
transmisjonsnettet, kan det med dagens prosesser ta mer enn 10 år, sier 
konserndirektør Elisabeth Vike Vardheim, Statnett.
Statnett planlegger omfattende tiltak i alle områder med begrenset kapasitet. 
Selv med planlagte tiltak, vil det være lite tilgjengelig kapasitet for tilknytning 
av mer forbruk i Finnmark uten nye, større tiltak eller mer lokal produksjon.



Hva sier Statnett om kraftsituasjonen i nord?



Statnett har planer.



Statnetts planer 



Statnetts planer



Har vi nok kraft?



Finnmark Krafts anlegg 



Vindkraft i Finnmark



Prosjekter i NettiNord sitt 
konsesjonsområd

10 MW ved full utbygging.

70 MW ved full utbygging.



I tillegg har vi elektrifisering av 
Nordkapp Havn.



Brev fra Statnett til Alta Kraftlag juni 2021



Hvor ble det av den ledige kapasiteten 
fra 2021?
• Blå amoniakk Repparfjord, 105 MW fra 2024/25.
• Elektrifisering av Melkøya, 410 MW fra 2027.
• Oljefeltet Wisting, 100 MW fra 2027.
• Alke-Goliat, 40/60 MW fra 2027.
• Grønn amoniakkfabrikk i Berlevåg, 100 MW 2024? 
• + mange flere prosjekter som enten er avsluttet eller står i kø.

• Ja vi skal elektrifisere oljenæringen, men bør det skje før vi har 
tilstrekkelig med nett- og produksjonskapasitet, eller kan noen 
prosjekt vente til vi har tilstrekkelig kapasitet i transmisjonsnettet?



Noen spørsmål lokale og regionale 
politikere bør stille 
• Hvor er de nasjonale føringene eller strategiene – hvilke regioner skal satse ut 

fra sine fortrinn?
• Lokale everk og kommunale næringsavdelinger blir nedrent av de samme 

aktørene som vil bygge:
– Grønne eller blå hydrogen-/amonniakfabrikker
– Datasentre
– Batterifabrikker
– Landbasert oppdrett
– Vindparker

• Skal alle slåss om de samme arbeidsplassene for å tiltrekke seg de samme 
aktørene?

• Hva skal vi med rikspolitikerne, dersom ingen skal bestemme noe



Hva skal til for å rette på dette?
Nasjonalt
• Det må gis klare politiske føringer for elektrifiseringen av petroleumsindustrien

– Det må skje i tid og trinn som er tilpasset kraftsystemet og resten av 
samfunnet

– Ikke på bekostning av «alt og alle»
• Statnett må få i oppdrag å gjøre beregninger og reservasjoner av kapasitet i 

henhold til nasjonale føringer
Regionalt
• 420 kV linja MÅ bygges snarest til Varangerbotn/Seidafjellet
• Dersom petroleumsindustrien skal elektrifiseres, må vi ha inn ny produksjon –

og nye linjer
• Elektrifiseringen av petroleumsanlegg må planlegges i trinn som er i takt med 

ny produksjon og nye linjer



Takker for oppmerksomheten.
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